
Het sociaal domein: Van A naar Beter?!

ONDERZOEKSPROGRAMMA 2024
Woonbeleid – september 2024

De rekenkamer heeft besloten dit onderzoek niet uit te voeren en te verschuiven naar juni 

2026. Dit besluit is genomen naar aanleiding van het vaststellen van de woonzorgvisie en 

de herijking van de woonvisie. In februari/maart 2025 gaat de rekenkamer in gesprek met 

de fracties om nieuwe onderzoeksonderwerpen op te halen. Het onderzoeksprogramma 

voor 2025-2026 is te vinden op de volgende bladzijde.

JAARVERSLAG 2024 
Rekenkamer gemeente Bronckhorst

AFGERONDE ONDERZOEKEN 

FINANCIËLE VERANTWOORDING 2024

Inburgering statushouders Rekenkamer 

Kosten Begroting Werkelijk Saldo 

Abonnementen/contributie - €425 €-425

Scholingskosten €3279,86 - €3279,86

Vergoeding externe leden €16.519,76 €15.177,60 €1342,16

Onderzoeksbudget € 28.680,14 €17.261,72 €11.418,42

Reis- en verblijfkosten € 265,55 €127,88 €137,67

Representatiekosten - €33,67 €-33,67

Totaal €48.745,31 €33.025.87 €15.719,44

www.bronckhorst.nl/rekenkamer

VERGADERINGEN
De rekenkamer heeft 10 keer vergaderd.

 

Klachten
De rekenkamer heeft in het verslagjaar 

geen klachten ontvangen.

De centrale onderzoeksvraag
“Welk beleid heeft de gemeente Bronckhorst voor de opvang en integratie van 

statushouders en wordt dit beleid doeltreffend en doelmatig uitgevoerd?”

De hoofdconclusie van het onderzoek is als volgt:
De opvang en integratie van statushouders in Bronckhorst verloopt over het algemeen goed. Zo 

voldoet de gemeente vanaf 2022 aan de halfjaarlijkse taakstelling. De gemeente hanteert een 

persoonlijke aanpak en kent alle statushouders. De gesproken externe organisaties en 

statushouders zijn tevreden over de aanpak van de gemeente voor inburgering. Het ontbreekt 

echter aan een specifiek beleid en bijbehorende doelstellingen. Ook ontbreekt actueel inzicht in de 

kosten voor inburgering. Daardoor zijn de doeltreffendheid en doelmatigheid van het beleid niet 

vast te stellen.

De centrale onderzoeksvraag
“Wat is door de ogen van de professionals en vrijwilligersorganisaties de stand 

van zaken van de transformatie in het sociaal domein in de gemeente 

Bronckhorst en hoe kan die verder gestimuleerd worden?” 

LEDEN 
Dhr. A. Kloosterman | Voorzitter 

Mw. S. Joosten  | Lid

Dhr. S. Stevens | Lid sinds 15 februari 2024

Mw. E. Koeslag | Secretaris

De hoofdconclusie van het onderzoek is als volgt:
De professionals en vrijwilligersorganisaties geven aan dat er een behoorlijke voortuitgang 

geboekt is met de transformatie binnen het sociaal domein in de gemeente Bronckhorst. Binnen 

deze groep bestaat draagvlak voor de leidende principes uit het lokale beleidskader 2019 en zij 

geven aan dat op alle principes zich in de bedoelde richting hebben ontwikkeld behalve de kosten 

per klant. Transformatie wordt gezien als een continu proces. Vertegenwoordigers van de 

algemene voorzieningen zijn minder positief over de behaalde resultaten. Zij ervaren knelpunten. 

Volgens hen is de transformatie (nog) onvoldoende uitgevoerd en met het huidige beleid 

onvoldoende realiseerbaar. Veel van de transformatiemaatregelen uit het lokale beleidskader 

2019 zijn gerealiseerd, met uitzondering van maatregelen in het kader van de inkoop en de 

administratieve lastenverlichting. Doordat er geen meetbare doelstellingen zijn geformuleerd, is de 

gemeenteraad onvoldoende in staat om de controlerende rol goed uit te voeren. De 

gemeenteraad heeft behoefte aan meer overzicht, structuur en een langetermijnvisie.

LOPENDE ONDERZOEKEN 



ONDERZOEKSPROGRAMMA 2025 - 2026
Rekenkamer gemeente Bronckhorst

PARTICIPATIEBELEID EN UITVOERING -  start mei 2025

www.bronckhorst.nl/rekenkamer

Welke inspanningen ten aanzien van participatie worden door de gemeente 

Bronckhorst geleverd, wat leveren deze inspanningen op voor zowel inwoners als de 

gemeente en welke aanbevelingen kunnen worden gedaan om burgerparticipatie 

naar een hoger niveau te brengen?

ACCOMMODATIEBELEID -  start december 2025

Is binnen het gemeentelijk beleid op accommodaties een evenwicht gevonden 

tussen duurzaamheid, toegankelijkheid, economische efficiëntie en de behoeften 

van de gemeenschap?

WOONBELEID -  start juni 2026

In hoeverre zijn de gemeentelijke doelen op het gebied van wonen door de 

gemeente gerealiseerd en welke mogelijkheden voor (bij)sturing heeft de 

gemeenteraad op dit terrein?

De rekenkamer heeft gekozen voor een voorlopig onderzoeksprogramma voor de 

jaren 2025-2026. Het programma bestaat uit drie onderwerpen. De rekenkamer 

kiest in dit stadium voor een voorlopig programma met een looptijd van twee jaar 

om enige flexibiliteit te behouden bij de definitieve keuze. Dit is afhankelijk van de 

beschikbare capaciteit, het budget en de actualiteit. Daarnaast is de rekenkamer 

nog bezig met het concretiseren van de exacte onderzoeksvragen bij de 

onderstaande onderwerpen.

De onderwerpen zijn onder meer gekozen op basis van de gevoerde gesprekken 

met de raadsfracties, de griffie, de gemeentesecretaris en de manager Wonen en 

Werken in februari/maart 2025.
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